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JOB DESCRIPTION 

COMPETITION RI-21-041

POSTING PERIOD – October 15, 2021 to October 29, 2021 
	POSITION:
	Clinical Research Assistant 
Neurodevelopmental Disorders Diagnostic Clinic 

 

	
	

	TERM:
	Full-time contract (1.0 FTE); annual renewal with 3 month probationary period

	
	

	REPORTS TO:
	Operations Director and Clinical Research Team 

	
	


POSITION SUMMARY

The Neurodevelopmental Disorders Diagnostic Clinic at CHEO is a clinical service offering genetics assessments for patients with autism spectrum disorder, global developmental delay and intellectual disability. Our research program focuses on clinical outcomes of genetic and genomic testing.

We are looking for a self-directed, highly motivated individual with excellent organizational skills that will enhance the workflow and support the clinical team (three physicians and a genetic counsellor). In addition, they will be responsible for consenting patients for research studies and tracking participants’ research outcomes. Experience in a clinical research setting is an asset.
MAIN RESPONSIBILITIES 
· Obtain and review medical records and other relevant information, coordinate paperwork, and ensure accuracy and completeness.
· Data entry using different software programs, including RedCAP and Phenotips.
· Obtain informed consent for patients interested in research studies.
· Coordinate research samples and track patient progress in research.
· Communicate with patients, labs, other physicians regarding research updates.  
· Perform other duties as assigned or directed to meet the goals and objectives of the research team.
QUALIFICATIONS

· Bachelor of Science Degree, preferably in Genetics, Biology, or related field


(Essential)
· Previous experience in a clinical research setting





(Preferred)                                                          

· Ability to speak, read and write in French






(Essential)

· Knowledge of genetics principles and theory






(Preferred)

· Outstanding organizational and time management skills




(Essential)

· Clear evidence of attention to detail and flexibility with respect to multitasking


(Essential)

· Ability to work independently and think critically






(Essential)

· Excellent written and verbal communication skills





(Essential)

· Excellent inter-personnel skills








(Essential)

· Ability to work effectively in a team environment






(Essential)

· Police Records Check  (PRC)








(Essential)
WORKING CONDITIONS

· Clinic setting within hospital; exposure to children and adults with special needs
TO APPLY

Please send a complete CV and cover letter to Dr. Melissa Carter, by email to: mcarter@cheo.on.ca.
Should the applicant require any accommodations during the application process please notify Human Resources as per the Accessibility for Ontarians with Disabilities Act.

Applications will only be considered from those that are eligible to work in Canada. We thank all applicants for their interest, however, only those invited for an interview will be contacted.

DESCRIPTION DE POSTE 

CONCOURS RI-21-041

	POSTE :
	Adjoint ou adjointe de recherche clinique 

Clinique diagnostique des troubles neurodéveloppementaux
 

	
	

	MANDAT :
	Contrat à temps plein (1,0 ETP); renouvelé annuellement avec une période probatoire de trois (3) mois

	
	

	RELÈVE DE :
	Directeur des opérations et de l’équipe de recherche clinique 

	
	


RÉSUMÉ DU POSTE 
La clinique diagnostique des troubles neurodéveloppementaux de CHEO est un service clinique qui offre des évaluations génétiques pour les patients atteints de troubles du spectre autistique, de retard de développement de façon générale et de déficience intellectuelle. Notre programme de recherche porte sur les résultats cliniques des tests génétiques et génomiques.

Nous sommes à la recherche d’une personne autonome et hautement motivée qui possède d’excellentes compétences organisationnelles qui améliorera le flux de travail et appuiera l’équipe de recherche clinique (trois médecins et un conseiller en génétique). En outre, elle sera responsable de l’obtention du consentement des patients pour participer à des études de recherche et du suivi des résultats de recherche des participants. Avoir de l’expérience dans un milieu de recherche clinique est un atout.
PRINCIPALES RESPONSABILITÉS 
· Obtenir et examiner les dossiers médicaux et d’autres renseignements pertinents, coordonner les documents et assurer leur exactitude et exhaustivité.

· Saisir des données en utilisant différents logiciels, y compris REDCap et Phenotips.

· Obtenir le consentement éclairé des patients qui souhaitent participer aux études de recherche.

· Coordonner des échantillons de recherche et faire le suivi du progrès des patients en ce qui a trait à la recherche.

· Communiquer avec les patients, les laboratoires et d’autres médecins au sujet des mises à jour de la recherche.  

· Exécuter d’autres tâches, telles qu’elles ont été assignées ou selon les instructions reçues, pour atteindre les buts et les objectifs de l’équipe de recherche.

QUALIFICATIONS

· Baccalauréat en sciences, de préférence en génétique, en biologie ou dans un 
domaine connexe










(essentiel)
· Expérience antérieure dans un milieu de recherche clinique




(souhaitable)                                                          

· Capacité de parler, de lire et d’écrire en français





(essentiel)
· Connaissance des principes et de la théorie de la génétique




(souhaitable)
· Compétences exceptionnelles en organisation et en gestion du temps



(essentiel)
· Preuve claire du souci du détail et de la souplesse concernant l’accomplissement 

de plusieurs tâches à la fois








(essentiel)
· Capacité de travailler de façon autonome et de penser de façon critique


(essentiel)
· Excellentes compétences en communication écrite et orale




(essentiel)
· Excellent entregent









(essentiel)
· Capacité de travailler efficacement en équipe.






(essentiel)
· Vérification de casier judiciaire (VCJ)







(essentiel)

CONDITIONS D’EMPLOI

· Travailler dans un milieu hospitalier; être en contact avec des enfants et des adultes ayant des besoins spéciaux
POUR POSTULER

Veuillez envoyer par courriel votre curriculum vitae et votre lettre de motivation à la Dre Melissa Carter à l’adresse suivante : mcarter@cheo.on.ca.
Le/la candidat(e) qui requiert des mesures d’adaptation lors du processus de demande peut en informer les Ressources humaines, conformément à la Loi sur l’accessibilité pour les personnes handicapées de l’Ontario.

Seules les candidatures des personnes autorisées à travailler au Canada seront prises en considération. Nous remercions tous les candidats de leur intérêt; cependant, nous ne communiquerons qu’avec ceux qui seront convoqués à une entrevue.

